
Skolebestyrelsesmøde – Sejs Skole tirsdag den 2. april 

2024 kl. 19.30-21.30.  

Mødet afholdes i mødelokalet ved kontoret.  
 

Afbud: Therese, Wout, Selma 

Kommende møder: 30/4, 3/6(kort budget møde), 13/6(tidligt) 

Dagsorden 
 

1. Nyt fra elevrådet 

Eleverne plus ledelsen orienterer. 

Elevrådet har haft møde med Kristian i forhold til indretning af Øen, så der bedre kan skabes 

arbejdspladser i undervisningssituationer. 

 

2. Folkeskoleforliget 

Orientering om det nye folkeskoleforlig med tilhørende implementeringsplan, som den 

foreligger pt. Herefter drøftelse af hvilke fremtidige beslutninger, der kan og/eller skal tages af 

skolebestyrelsen. Og evt. drøftelse af en tidsplan/prioritering af det.  

 

Gennemgang af de vigtigste punkter i forliget, som kan ses på UVM: Børne- og 

Undervisningsministeriet hjemmeside 

Der vil måske skulle udarbejdes principper for nogle af de nye aftaler. Det afventes, om der 

kommer en udmelding på, hvad der uddelegeres til beslutning på de enkelte skoler. 

 

3. Ansættelser  

Orientering om behov for ansættelser i foråret og angivelse af tidsplan for det. Herudover 

endelig nedsættelse af ansættelsesudvalg til hhv. ansættelse af pædagoger og lærere.  

Det forventes at der skal ansættes 1 lærer og mellem 2 og 4 pædagoger, heraf 2 faste 

stillinger. 

Ansættelsessamtalerne forventes i maj måned. De endelige datoer meldes ud så hurtigt det er 

muligt. 

Følgende har stillet sig til rådighed i forhold til ansættelsesudvalg: 

Lærerstilling: Peter, Therese, Pia, Stine  

Pædagogstillinger: Therese, Pia, Stine, Carsten 

4. Valg til skolebestyrelsen 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen


Der skal i forlængelse af sidste skolebestyrelsesmøde laves endelige aftaler om valgmødet og 

kommunikation om dette.  

Der har været inviteret til info d.d. kl. 19.00, men der mødte desværre ingen op. Det kan evt. 

gentages d. 30.april. 

Der har i forlængelse af det udsendte på Aula ikke været nogle henvendelser fra nogen, som 

ønsker at stille op. De kommende 0.klassesforældre vil også få information om valget evt. i e-

Boks. 

Drøftelse af, at det nok kan blive nødvendigt at prikke nogen – evt. med udgangspunkt i Stines 

kompetenceskema. 

Efter gennemgang af skemaet viser der sig følgende behov: 

I forhold til det kommende byggeri, så kunne det være godt med en forælder med kendskab til 

byggeri/entreprise. 

Kendskab til politiske processer og høringssvar 

Skarp på at analysere data og budget 

 

Det vil være godt at beskrive, hvad man kan få ud af at sidde i skolebestyrelsen: 

De kommende ændringer i forbindelse med skoleforliget og de beføjelser/beslutninger, der 

kommer ud til den lokale skole/skolebestyrelse – her vil man kunne få reel indflydelse. 

Forståelse for og et andet indblik i, hvad der rør sig i sit barns liv. 

Det kunne være godt at lave en film, som beskriver bestyrelsens behov – ”Vi har brug for dig 

som forælder på vores skole…”  

Elevrådet vil gerne lave filmen. 

Filmen kan sendes ud på Aula og måske også i Sejs Svejbæk-info. 

Forslag om eventuelt at uddele flyers en regnvejrsmorgen eller v Rema efter at videoen er lagt 

ud. 

 

Stine tager udgangspunkt i ovenstående og sender et forslag ud til kommentering. 

 

5. Orientering om de kommende års lokaleudfordringer 

Kristian orienterer bestyrelsen om de udfordringer, som vi ser ind i de næste 4-5 år i forhold til 

lokaler m.m.  

P.t. har skolen 34 klasselokaler og 3 forberedelseslokaler. 

I skoleåret 24-25 er der behov for 31 klasselokaler og 3 lokaler til mellemformer. 

I skoleåret 25-26 er der behov for 32 klasselokaler og 3 lokaler til mellemformer – her 

kommer der en udfordring til lokale til mellemformer, for at få klasselokaler nok. 

I skoleåret 26-27 er der behov for 34 klasselokaler og 3 lokaler til mellemformer – her bliver 

der endnu større behov for lokaler til mellemformer, da alle eksisterende lokaler anvendes til 

klasselokaler. Her skal det overvejes om man er nødt til at inddrage faglokaler eller 

grupperum. 

Tilbygningen er først klar i 3.kvartal 2028, så der opstår et presserende behov allerede i 2026 i 

forhold til en anden løsning. Der er behov for at se på, hvordan vi får lokaler nok til alle klasser 



og til at understøtte elever med særlige behov i vores mellemformer. Det er nødvendigt, at 

gøre opmærksom på det de rette steder. 

6. Flere børn skal gå i skole i deres lokalområde 

Dagen efter sidste møde i skolebestyrelsen – den 1. marts – fik vi en henvendelse fra 

skolechefen, som ønskede at vi meldte tilbage senest den 1. april i forhold til, hvilke 

opmærksomhedspunkter der ses fra ledelse, medarbejdere og skolebestyrelse. Vi har indsendt 

fra vores pædagogiske udvalg, som er en repræsentativ gruppe af medarbejdere. Jeg har 

skrevet til skolechefen, at vi holder møde den 2.4. samt at vi vil indsende evt. bemærkninger i 

forlængelse af mødet velvidende, at det er efter deadline, som ikke stemte med vores 

mødedatoer. Jeg vedhæfter henvendelsen som filer sammen med en præsentation, som man 

inden mødet med fordel kan se igennem. Her er der også et par links til videoer på ca. to 

gange 4 minutter med hhv. skolechef Thomas B Schmidt og områdeleder Charlotte Ø. 

Langballe. 

I selve henvendelsen er der formuleret spørgsmål, som vi kan vælge at svare på.  

Der spørges ind til, hvilke børn der tænkes på. Der tænkes generelt på alle de børn, som 

skolen tidligere har visiteret. 

Et barn på Sejs Skole tildeles ca. 40.000kr. Et barn i specialtilbud tildeles mellem 180.000-

300.000kr. De ressourcer skal fordeles ud til de almene skoler. 

Der er allerede stillet spørgsmål i forhold til, at flere børn i distriktsskolen både kræver større 

økonomi og plads. 

Drøftelse af at den specialiserede viden om børn med særlige behov ikke i tilstrækkelig grad 

kan komme ud på alle skolerne. 

Vigtigheden af at børnene ikke bliver tabere, men at alle fortsat kan understøttes i forhold 

deres faglige og sociale udvikling. 

Opmærksomhed på at man ikke ”understøtter” privatskolerne ved at flere fravælger den lokale 

folkeskole (og dermed opnår man måske ikke at flere går i skole i deres lokalområde. 

Det er vigtigt, at der er ressourcer (økonomi og plads) til at igangsætte processen. 

Tanken om at lave prøvehandlinger / pilotprojekter på udvalgte skoler, hvor der er plads i dag. 

Det er vigtigt, at ”snittet” bliver lagt rigtigt – at man ikke bliver så ambitiøse med inklusionen, 

at det får den konsekvens, at andelen af elever til privatskolerne stiger mere end antallet af 

tilbagevendte elever. 

Skolebestyrelsen vil gerne sende nogle opmærksomhedspunkter ind. Kristian formulerer et 

svar ud fra ovenstående drøftelse. 

 

7. Orientering i øvrigt 

a) Skoleledelsen 

Intet yderligere 

 

b) Skolebestyrelsesformanden 

Der er byggemøde i forhold til erstatningshallen 8.maj 16.30-18.00(som forventes 

færdig 3.kvartal 2026), hvor der må deltage en repræsentant fra skolebestyrelsen. 

Carsten vil gerne deltage sammen med Kristian. 



 

c) Andre 

Intet 

 

8. Punkter til kommende møder 

De mange punkter til kommende møder bliver lagt i et notat, så de ikke hver gang fremgår 

af dagsordenen, idet formandsskabet prioriterer, hvilke punkter, der skal tages frem 

hvornår. Under punktet kan der tilføjes nye punkter til det omtalte notat.  

 

9. Evt.  

 

 

 

 

 


